

NO. SOALAN: 30

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN BAGI JAWAB LISAN
DEWAN RAKYAT**

PERTANYAAN : LISAN

DARIPADA : PUAN KASTHURIRAANI A/P PATTO

TARIKH : 20 MAC 2017

RUJUKAN : 9796

SOALAN:

Puan Kasthuriraani A/P Patto [Batu Kawan] minta MENTERI DALAM NEGERI menyatakan bilangan pesalah warganegara yang menerima hukuman gantung mengikut jenis jenayah, kaum dan jantina serta perincian jenis jenayah, negara asal serta jantina bagi pesalah bukan warganegara setakat Februari 2017 dan bilangan pesalah yang telahpun dijatuhkan hukuman gantung mati mengikut jenis jenayah.

JAWAPAN:

Tuan Yang di-Pertua,

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, dimaklumkan bahawa statistik Jabatan Penjara Malaysia pada 21 Februari 2017 menunjukkan terdapat seramai 1,122 banduan yang telah disabitkan bersalah dan dijatuhkan hukuman mati oleh Mahkamah.

Dari tahun 2014 hingga 21 Februari 2017, jumlah banduan yang telah dilaksanakan hukuman gantung sampai mati adalah seramai 16 orang yang mana 14 orang adalah warganegara Malaysia manakala 2 lagi adalah orang warganegara asing. Daripada jumlah tersebut, seramai 15 orang daripadanya adalah dijatuhkan hukuman mati kerana kesalahan membunuh dan manakala seorang lagi membabitkan kesalahan senjata api.

**MESYUARAT PERTAMA, PENGGAL KELIMA,
PARLIMEN KETIGA BELAS
PEMBERITAHUAN PERTANYAAN
DEWAN RAKYAT MALAYSIA**

PERTANYAAN : JAWAB LISAN

**DARIPADA : DATO' SERI DR. WAN
AZIZAH BIN WAN ISMAIL [
PERMATANG PAUH]**

TARIKH : 20.3.2017 (ISNIN)

SOALAN : 31

minta **MENTERI KEMAJUAN LUAR BANDAR DAN WILAYAH** menyatakan sejauh mana pemantauan Kerajaan terhadap tanah untuk orang Asli dan jumlah terkini kawasan hutan yang telah digazetkan mengikut negeri, serta adakah terdapat sebarang hukuman atau tindakan yang dikenakan terhadap pihak yang tidak bertanggungjawab bagi menjamin tiada pencerobohan yang menjejaskan kehidupan orang Asli.

JAWAPAN :

Tuan Yang Di Pertua

Pemilikan tanah di kalangan Orang Asli terbahagi kepada dua kategori iaitu secara pewartaan atau hakmilik individu. Permohonan pewartaan bagi penempatan Orang Asli adalah dilaksanakan oleh Jabatan Kemajuan Orang Asli. Manakala permohonan bagi pemilikan secara hakmilik individu dilaksanakan oleh individu Orang Asli ke Pihak Berkuasa Kerajaan Negeri (PBN) melalui Pejabat Tanah Daerah (PTD) yang berkaitan.

Sehubungan dengan itu, adalah menjadi hasrat JAKOA supaya 853 buah perkampungan Orang Asli diwartakan bagi memastikan wujudnya penentuan sempadan sekali gus dapat mengelak pertindihan tuntutan dan pencerobohan daripada pihak luar. Pemantauan bagi pewartaan penempatan Orang Asli dibuat melalui empat kategori seperti berikut:

**Status Pewartaan Tanah Orang Asli sehingga 31 Dis
2015**

Bil	Status Tanah	Keluasan (hektar)
1	Tanah yang telah diwartakan di bawah Akta Orang Asli 1954 (Akta 134) dan Kanun Tanah Negara 1965	32,779.37
2	Tanah yang telah diluluskan oleh Majlis Mesyuarat Kerajaan Negeri (MMK) tetapi masih belum warta	19,870.08
3	Tanah yang sedang dalam proses permohonan kepada Kerajaan Negeri	74,838.86
4	Tanah belum dibuat permohonan	5,142.73
Jumlah Keluasan (Hektar)		132,631.04

Bagi memastikan pewartaan dapat diselesaikan dalam tempoh yang segera, Kementerian ini komited menyelesaikan kerja-kerja ukur bagi 853 perkampungan Orang Asli. Pada tahun 2017, peruntukan berjumlah RM1.477 juta telah diluluskan kepada JAKOA bagi melaksanakan kerja-kerja ukur untuk menyelesaikan baki penempatan Orang Asli yang masih belum diukur. Setelah kerja-kerja ukur ini selesai, pihak JAKOA akan mengemukakan permohonan pewartaan kepada PBN. Keputusan

pewartaan sama ada di bawah Kanun Tanah Negara Seksyen 62 atau di bawah Seksyen 6 atau Seksyen 7 Akta Orang Asli 1954 adalah tertakluk kepada keputusan Majlis Mesyuarat Kerajaan Negeri (MMK).

Sepertimana masyarakat lain di Malaysia, masyarakat Orang Asli juga mempunyai hak untuk memohon pemilikan secara individu. Berdasarkan rekod JAKOA sehingga 31 Disember 2015, didapati bahawa seluas 1,809.95 hektar keluasan tanah pemilikan individu Orang Asli bagi tujuan tapak kediaman dan tanah pertanian.

Berhubung status penempatan Orang Asli di dalam kawasan Hutan Simpan Kekal (HSK), pihak JAKOA telah melaksanakan semakan dengan Jabatan Perhutanan Semenanjung Malaysia (JPSM) dan didapati bahawa 281 daripada 853 perkampungan Orang Asli berada di dalam kawasan HSK. Sehubungan dengan itu, JAKOA dan JPSM telah menubuhkan Jawatankuasa Bersama bagi memastikan kebajikan dan isu-isu Orang Asli di dalam kawasan HSK ini ditangani secara berkesan.

Merujuk kepada soalan YB bahawa adakah terdapat sebarang hukuman atau tindakan yang dikenakan terhadap pihak yang tidak bertanggungjawab bagi menjamin tiada pencerobohan yang menjejaskan kehidupan orang Asli? Ya sememangnya ada, YB. Menerusi Akta Orang Asli 1954 (Akta 134) tindakan undang-undang boleh diambil kepada individu ataupun pihak yang menceroboh kawasan, rizab atau tempat Orang Asli. Seperti yang termaktub di dalam Seksyen 14 Akta Orang Asli 1954 (Akta 134), Menteri yang bertanggungjawab boleh melarang mana-mana orang yang dipercayai boleh menjejaskan kehidupan Orang Asli melalui pewartaan daripada memasuki atau berada di kawasan Orang Asli, rizab atau tempat Orang Asli.

Manakala di bawah Seksyen 15, Akta yang sama pula, Ketua Pengarah JAKOA dan mana-mana pegawai polis boleh menahan dan mengusir dari kawasan berkenaan dalam tempoh tujuh hari mana-mana orang yang dijumpai dalam kawasan Orang Asli, rizab Orang Asli atau mana-mana tempat Orang Asli sekiranya didapati boleh menjejaskan kehidupan Orang Asli.